



April 21, 2025
Easter Monday

Dear Brothers and Sisters in Christ,

It was with deep grief that we received the news this morning that the Holy Father, Pope Francis, died today in Rome. In communion with the Catholic faithful across the Diocese, and with Catholics and people of good will across the world, we entrust Pope Francis into the mercy and love of God whom he served so faithfully for many years. I ask all of you to pray with me for our Holy Father, especially in these days of mourning.

“Eternal rest grant unto him, O Lord, and let perpetual light shine upon him.”

Over the next days and weeks, I am sure that many commentaries will speak of the legacy of Pope Francis: his writings and Apostolic Visits; his love for the poor and marginalized and his work for peace and reconciliation in the world; World Youth Days and the Jubilee Year of Mercy (2015) and of Pilgrims of Hope (2025); the Synods and General Audiences; his interviews and his leadership during the Pandemic; and so much more.

Together, we unite in thanking God for the gift of Pope Francis, for twelve years of his ministry among us as our Holy Father, and for the ways in which he touched us personally and made a difference in our lives. Personally, I will never forget his joy, rooted in his friendship with Jesus Christ, and which shone forth in his smile and his words, and which he shared with all those he met – especially the poor and the marginalised.

I'd like to conclude this brief message with these words from the final homily prepared by Pope Francis which was proclaimed at the Easter Mass yesterday in St. Peter's Basilica:

“Christ is risen, he is alive! He is no longer a prisoner of death... Brothers and sisters, this is the greatest hope of our life: we can live this poor, fragile and wounded existence clinging to Christ, because he has conquered death, he conquers our darkness and he will conquer the shadows of the world, to make us live with him in joy, forever. ... Let us run towards Jesus, let us rediscover the inestimable grace of being his friends. Let us allow his Word of life and truth to shine in our life.”

Pope Francis has run towards Jesus to rediscover the inestimable grace of being his friend! May he live with him in joy forever!

May Mary, Mother of Mercy, welcome him into the eternal presence of her Son!

May God bless you all in Christ our Redeemer,

+ Michael Brehl, C.S.R.

✠Michael Brehl, C.Ss.R.
Bishop of Pembroke



21 avril 2025
Lundi de Pâques

Chers frères et sœurs dans le Christ,

C'est avec une profonde tristesse que nous avons appris ce matin que le Saint-Père, le pape François, est décédé aujourd'hui à Rome. En communion avec les fidèles catholiques de tout le diocèse, ainsi qu'avec les catholiques et les personnes de bonne volonté du monde entier, nous confions le pape François à la miséricorde et à l'amour de Dieu, qu'il a servi si fidèlement pendant de nombreuses années. Je vous demande à tous de prier avec moi pour notre Saint-Père, en particulier en ces jours de deuil.

« Accorde-lui, Seigneur, le repos éternel et fais briller sur lui la lumière perpétuelle. »

Au cours des prochains jours et des prochaines semaines, je suis sûr que de nombreux commentaires parleront de l'héritage du pape François : ses écrits et ses visites apostoliques ; son amour pour les pauvres et les marginalisés et son travail pour la paix et la réconciliation dans le monde ; les Journées mondiales de la jeunesse et l'Année jubilaire de la miséricorde (2015) et des pèlerins de l'espoir (2025) ; les synodes et les audiences générales ; ses interviews et son leadership pendant la pandémie ; et tant d'autres choses encore.

Ensemble, nous remercions Dieu pour le don du pape François, pour les douze années de son ministère parmi nous en tant que Saint-Père, et pour les façons dont il nous a touchés personnellement et a fait une différence dans nos vies. Personnellement, je n'oublierai jamais sa joie, enracinée dans son amitié avec Jésus Christ, qui transparaissait dans son sourire et ses paroles, et qu'il partageait avec toutes les personnes qu'il rencontrait - en particulier les pauvres et les marginaux.

J'aimerais conclure ce bref message par ces mots tirés de la dernière homélie préparée par le pape François et proclamée lors de la messe de Pâques hier dans la basilique Saint-Pierre:

« Le Christ est ressuscité, il est vivant ! Il n'est plus prisonnier de la mort... Frères et sœurs, c'est la plus grande espérance de notre vie : nous pouvons vivre cette existence pauvre, fragile et blessée en nous accrochant au Christ, parce qu'il a vaincu la mort, il a vaincu nos ténèbres et il vaincra les ombres du monde, pour nous faire vivre avec lui dans la joie, pour toujours. ... Courons vers Jésus, redécouvrons la grâce inestimable d'être ses amis. Laissons briller dans notre vie sa Parole de vie et de vérité. »

Le Pape François a couru vers Jésus pour redécouvrir la grâce inestimable d'être son ami!
Qu'il vive avec lui dans la joie pour toujours!

Que Marie, Mère de la Miséricorde, l'accueille dans la présence éternelle de son Fils!

Que Dieu vous bénisse tous et toutes dans le Christ notre Rédempteur,

+ Michael Brehl, C.Ss.R.

✠Michael Brehl, C.Ss.R.
Évêque de Pembroke